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commissie Ruimte | Besluitenlijst 
Z/19/324127 INT/19/890437 
Datum 18 maart 2019 
 
Aanwezig 
Voorzitter: dhr. H.T.W. Visser 
Commissiegriffier: mevr. E.H. Hondelink-Rinsma 
Leden: dhr. E.R. van Essen (Lokaal Belang); mevr. T.J.E.M. Riswick-Keultjes 

(Lokaal Belang); dhr. E.G.B.M. Buil (Lokaal Belang); dhr. H.A. Bulten 
(Lokaal Belang); dhr. F.B.M. Evers (CDA); dhr. F.H.F. Jansen (CDA); dhr. 
B.J.F.M. van der Kroon (CDA); dhr. M.R.A. Lap (PvdA); dhr. W.J. Snelders 
(VVD); dhr. E.R. van der Schaft (SP); dhr. E. Verkampen (D66); dhr. H.L.M. 
Meijer (Sociaal Zevenaar); dhr. M.C. Wikkerink (GroenLinks) 

Collegeleden: mevr. C.M. Koers-de Graaf; dhr. J.W.H. Winters 
Overige aanwezigen: Insprekers: de heer Willemsen, de heer Brussen, de heer Middelhoff en 

mevrouw Van de Kamer 
Afwezig met kennisgeving: Dhr. A.M. Meijer (CDA) 
 
 
1. Opening en vaststellen agenda 
 
De commissie vraagt zich af waarom agendapunt 7 “Raadsvoorstel Aanbesteding doelgroepenvervoer 
2020” in deze commissie aan de orde komt en niet in de commissie Samenleving of evt. de commissie 
Middelen. De fracties zijn van mening dat dit onderwerp niet in de commissie Ruimte thuis hoort. De 
voorzitter stelt na de beraadslagingen vast dat het – gelet op de tijdsdruk – niet wenselijk is om de 
behandeling te verplaatsen en stelt voor om het onderwerp  toch te bespreken. De agenda wordt 
overigens ongewijzigd vastgesteld.  
 
 
2. Inspraak 
 
- De heer Willemsen spreekt in over de duurzaamheidslening. Hij stelt voor om de verordening 
duurzaamheidslening zo snel mogelijk aan te passen en niet te wachten op de duurzaamheidslening bij 
Provinciale Staten, omdat het anders weer een verloren seizoen is voor gezinnen. In deze nieuwe 
verordening zijn de nu geldende criteria  ten aanzien van de woz-waarde en het bouwjaar van de woning 
niet meer van toepassing. Hij doet daarbij de suggestie om later in het jaar te evalueren. 
De fracties van Lokaal Belang en CDA laten weten dit mee te nemen naar hun fractie. Wethouder Koers 
laat weten dat dit dinsdag 19 maart in het college wordt behandeld en dat het nu versneld naar de raad 
gaat. De agendacommissie moet de agendering hiervan nog goedkeuren.  
- De heren Brussen en Middelhoff spreken in over het kappen van bomen aan de St. Annastraat te Oud-
Zevenaar. Zij zijn van oordeel dat de procedure niet goed is gegaan, omdat zij niet op de hoogte zijn 
gebracht van het feit dat andere buurtbewoners in gesprek waren  met de gemeente over het kappen van 
bomen vanwege overlast. Buurtverenigingen  zouden een lijstje hebben waaruit gekozen kon worden 
voor de herplant van bomen. Daar waren zij ook niet van op de hoogte. Insprekers willen geen kap van 
gezonde bomen en zijn  van mening dat er te gemakkelijk omgegaan wordt met de aanvragen en het aan 
de kant schuiven van argumenten om het niet te doen. Ook laten insprekers weten dat er binnen enkele 
maanden een nieuw plan komt voor dit gebied. De fracties stellen vragen over o.a. het type bomen, de 
reden van de bomenkap, de vraag of de bomen gekandelabeerd kunnen worden en de vraag hoe ver de 
woningen van insprekers verwijderd zijn van de betreffende bomen. 
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3. Vaststellen besluitenlijst vorige vergadering 
 
De commissie wordt gevraagd de besluitenlijst van de vergadering van 13 februari 2019  vast te stellen..  
Ten aanzien van de vraag van de PvdA over uitvoeringswerkzaamheden (kabels, leidingen, financieel 
kader)  in Giesbeek (rondvraag) deelt wethouder Koers mede dat alles volgens de plannen en binnen het 
financieel kader verloopt. De kabels/leidingen waren een tegenvaller, maar de kosten vallen nog binnen 
het budget. Er is een gunstige aanbesteding. Er is echter geen garantie voor komende tegenvallers en 
daar moet op ingespeeld worden.  
Verder laat zij betreffende het snelfietspad Eikenbaan (rondvraag D66) weten dat er op dit moment 
haaietanden worden aangebracht om de veiligheid te waarborgen. 
 
Overigens wordt de besluitenlijst ongewijzigd vastgesteld.  
 
 
4. Vaststellen termijnagenda en toezeggingen en moties 
 
De commissie wordt gevraagd de termijnagenda en lijst toezeggingen en moties vast te stellen. Deze 
wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
5. Burgerbrief VvE Kerkstraat 28 inzake situatie Kerkstraat in relatie tot BAT-locatie Hal 12 
 
Deze brief is geagendeerd op verzoek van de fractie van de SP. Doel van de bespreking is om met de 
commissie van gedachten te wisselen over de positie die de wethouder inneemt ten opzichte van eerder 
gedane toezeggingen over deze situatie in het verleden. 
 
De SP laat weten dat het met name gaat om de planvorming en stelt voor de wet houder het woord te 
geven, 
College 
Wethouder Winters licht kort het proces toe waarbij hij spreekt over de gesprekken die er zijn geweest 
met bewoners van de Kerkstraat/creatieve mensen en maandag 11 maart jl. met de indieners van deze 
brief over o.a. de zorgen die leven, de ingebrachte ideeën, de ontsluitingsplannen, de veiligheid voor het 
fietsverkeer, de parkeerplaatsen, de inrichting en de zienswijzennota en afspraken  uit 2012. 9 mei vindt 
er een tweede gesprek/terugkoppeling plaats waarvoor ook de bewoners van de Kerkstraat worden 
uitgenodigd. Er komt mogelijk een verkeersbesluit met mogelijkheden tot inspraak. Wethouder Winters 
zegt toe het gespreksverslag van 11  maart jl. te verstrekken en met een totaal overall-plaatje van de 
verkeersplannen  (inclusief het parkeren)  in de commissie terug te komen.  College heeft ook zorgen wat 
de ontsluiting betreft en is van mening dat er met elkaar een oplossing gevonden moet worden, maar 
men is er nog niet uit. 
 
Commissie 
- De SP heeft grote zorgen over de herinrichting van het voorterrein en het eventueel invoeren van  
tweerichtingsverkeer in de Kerkstraat wat te maken heeft met de ontsluiting van woonpark BAT. 
Bewoners/bedrijven hebben zorgen over deze ontsluiting. De afsluiting van de Babberichseweg in 
verband met de spoorwegovergang heeft consequenties die eerder meegenomen hadden  kunnen 
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worden. Er zijn door bewoners alternatieven voorgedragen voor de ontsluiting van woonpark BAT. Er 
liggen tekeningen die de SP wel wil doorsturen naar de commissieleden.  De SP roept de overige fracties 
op om ook bij de bijeenkomsten hierover aan te sluiten.  
- De PvdA doet de suggestie om wat de ontsluiting betreft toch in breder verband te kijken of er 
alternatieven zijn  (bijv. dichter bij het spoor)  
- Lokaal Belang begrijpt de zorgen en is benieuwd naar de uitkomsten van het tweede gesprek. 
- GroenLinks maakt zich zorgen over de verkeersveiligheid, met name voor het fietsverkeer, als de 
Kerkstraat tweerichtingsverkeer wordt.  
 
 
6.  Burgerbrief Basisschool de Tragelijn en Willibrordus verzoek om een veilige fietsroute van Spijk 
naar Lobith 
 
Brief is ter bespreking geagendeerd op verzoek van de fracties van GroenLinks en de PvdA. Zij zijn 
benieuwd naar de stand van zaken. Gevraagd aan het college is een korte samenvatting voor te bereiden 
over wat in het verleden hierover besproken en besloten is in de voormalig gemeente Rijnwaarden. De 
samenvatting en toelichting van het college is opgenomen in RIB 2019-021. 
 
Mevrouw Van de Kamer, directeur van RKBS De Tragellijn en locatie Willibrordus, spreekt in op dit 
agendapunt. Zij spreekt haar zorgen uit over de veiligheid van de fietsroute van Spijk naar Lobith, met 
name voor (school)kinderen. Fietsen over de dijk is naar haar mening levensgevaarlijk en het fietspad 
door de Tengnagelwaard is ook niet op orde. In 2017 is reeds door het college van Rijnwaarden de intentie 
uitgesproken om dit te verbeteren. Er is echter nog niets gebeurd en zij doet een beroep op de gemeente 
om zo snel mogelijk te zorgen voor een veilig en goed verlicht fietspad. 
 
Commissie 
De commissieleden stellen vragen aan inspreekster over evt. alternatieven, het aantal leerlingen en de 
Tengnagelwaard. Verder maken de fracties opmerkingen en stelt men vragen over onder meer: 
- het naar voren halen van het fietspad in relatie tot de overnachtingshaven (VVD) 
- het ontbreken van informatie over de geschiedenis ten aanzien van het fietspad in de 
raadsinformatiebrief  (PvdA, GroenLinks)  
- de slechte staat van het fietspad van de Tengnagelwaard (PvdA) 
- de vraag of de weg buiten- of binnendijks wordt aangelegd (Lokaal Belang) (antwoord college: 
buitendijks) 
- de mogelijkheid om tussentijds een noodoplossing te creëren (Lokaal Belang) 
- de suggestie of een pendeldienst/dienstregeling met vrijwilligers mogelijk is (PvdA) 
- kosten verlichting; wie gaat dat betalen (Lokaal Belang) 
- de verantwoordelijkheid van de gemeente voor de veiligheid op het fietspad Tengnagelwaard daar het 
fietspad op de wegenlegger wordt vermeld; eerst in overleg met eigena(a)r(en) en anders zelf (CDA) 
- aandacht voor de twee oversteeksituaties, ook bij de Tengnagelwaard (GroenLinks) 
- de vraag waarom de scholen niet zijn geïnformeerd over het overleg van Liemers Novum met Spijk 
Aktief (Lokaal Belang) 
 
College 
Wethouder Koers laat weten dat de overnachtingshaven niet wordt behandeld door Rijkswaterstaat 
vanwege de PAS-regeling. Als er een positief besluit komt gaat het zand van de overnachtingshaven naar 
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het nieuwe fietspad waarbij de realisatie dan in 2020 is. De gemeente is in gesprek met de eigenaar van 
de Tengnagelwaard over het opknappen van de weg. De grootste gaten zijn al hersteld  en toegezegd 
wordt  na te gaan welke werkzaamheden er op korte termijn gedaan kan worden om de weg verder te 
verbeteren. De kredietaanvraag voor het realiseren van een mooi fietspad komt terug in de raad 
(toezegging). De wethouder laat weten de laatste vraag ten aanzien van het ontbreken van 
informatieverstrekking aan scholen door Liemers Novum door tegeven aan wethouder Van Loon. 
Wethouder Winters merkt op dat het college nut en noodzaak inziet. Het gaat om de veiligheid van 
iedereen. Hij zegt toe dit punt mee te nemen naar het bestuurlijk overleg overnachtingshaven om te 
proberen daar waar mogelijk de realisatie van het fietspad naar voren te halen, waarbij de commissie 
hiervan op de hoogte zal worden gebracht.  
 
 
7. Raadsvoorstel Aanbesteding doelgroepenvervoer 2020 (Z/19/324575) 
 
De raad wordt voorgesteld  nu niet uit de Gemeenschappelijke Regeling BVO DRAN te treden en 
het vervoer van alle doelgroepen (Wmo, Leerlingenvervoer, dagbesteding en jeugdwet) op te nemen in 
de nieuwe regionale aanbesteding die wordt gecoördineerd door de BVO DRAN.  
Lokaal Belang heeft technische vragen  ingediend die inmiddels beantwoord zijn.  
 
Commissie 
De fracties maken opmerkingen en stellen vragen over onder meer: 
- inzicht in de percelen die gevormd gaan worden en lokaal maatwerk voor de percelen; bij uittreding 
komen de aan de percelen aangrenzende gemeenten in de problemen (Lokaal Belang, PvdA, GroenLinks) 
- de delving van het WMO-subsidie 2020-2023 bij uittreding 
- het feit dat de kosten pas inzichtelijk worden áls we uittreden; om welke bedrag gaat het? (CDA) 
- de hoge kosten en het feit dat de kostenbesparing 2016 niet is gehaald (CDA) 
- betaald werk niet vervangen door vrijwilligerswerk (GroenLinks) 
- de kosten en het tijdstip van uittreding  (PvdA) 
- het opnemen van de 18 aanbestedingseisen in de aanbesteding zodat deze concreter worden 
(GroenLinks) 
- elektrisch rijden eisen i.p.v. stimuleren (GroenLinks) 
 
College 
Het college beantwoordt de gestelde vragen . 
Wethouder Koers zegt toe nog inzicht te verstrekken in de delving van de subsidiegelden WMO. 
 
Het onderwerp wordt als BESPREEKSTUK doorgeleid naar de raadsvergadering. 
 
 
8. Raadsvoorstel harmonisatie beheerverordening gemeentelijke begraafplaatsen (Z/18/312646) 
 
De raad wordt voorgesteld de Beheerverordening gemeentelijke begraafplaatsen gemeente Zevenaar 
2019 vast te stellen.  
 
Commissie 
De fracties maken opmerkingen en stellen vragen over onder meer: 
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- de waardering voor het feit dat de rechten en plichten goed zijn vastgelegd en dat er rekening is 
gehouden met diverse religies (Lokaal Belang) 
- mogelijkheden voor een urnenmuur en/of uitstrooiplaatsen als er een crematiorium komt (Sociaal 
Zevenaar) 
 
Wethouder Winters zegt toe na te gaan wat de mogelijkheden zijn voor een urnenmuur en/of 
uitstrooiplaatsen als er een crematorium komt 
 
Conclusie 
De commissie gaat akkoord met het voorstel. Het voorstel wordt doorgeleid als HAMERSTUK  voor de 
komende raadsvergadering. 
 
 
 
9. Raadsvoorstel vaststelling bestemmingsplan Antoniusstraat Herwen (Z/18/306653) 
 
De raad wordt voorgesteld  het bestemmingsplan Antoniusstraat Herwen ongewijzigd vast te stellen, 
zowel in papieren vorm als digitaal, overeenkomstig  de daartoe behorende verbeelding, regels en 
toelichting en voor dit plan geen exploitatieplan als bedoeld in artikel 6.12 van de Wet ruimtelijke 
ordening vast te stellen. 
 
Commissie 
De fracties maken opmerkingen en stellen vragen over onder meer: 
- het tekort van 14 parkeerplaatsen in dit plan; er is onduidelijkheid in het voorstel voor wat betreft de 
parkeerdruk/de parkeerplaatsen en hoe dit opgelost wordt (Lokaal Belang, PvdA) 
- grondgebonden woningen (CDA)  
- de duurzaamheid van de woningen (Sociaal Zevenaar, GroenLinks)  
- er zitten twee verschillende tekeningen bij de stukken (apart document en in het raadsvoorstel 
opgenomen); de vraag is wat de juiste tekening is (Lokaal Belang) 
 
College 
Het college beantwoordt de gestelde vragen .Wethouder Winters zegt toe de juiste tekening nog toe te 
voegen (Nb. is inmiddels gebeurd, er zit een nieuw raadsvoorstel met juiste tekening bij de stukken in 
iBabs) 
 
 
10. Stand van zaken project rijkswegen A15 / A12 
 
Vanwege de importantie en impact van dit ruimtelijke project staat dit onderwerp als terugkerend 
onderdeel op de agenda. De portefeuillehouder informeert de commissie op hoofdlijn over de 
ontwikkelingen, voor de commissie is er gelegenheid tot het stellen van vragen en het voeren van 
onderling overleg. 
 
Wethouder Koers doet de volgende mededelingen: 
- stand van zaken Arnhemseweg en Hengelder: alles loopt in de pas en binnen het budget. Begin april 
2020 is Hengelder klaar en Arnhemseweg in september. 
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- wat betreft het gewijzigd tracébesluit van de minister worden er aanvullende maatregelen gedaan om 
het proces te blijven continueren zodat het project A15/A12 wel op tijd gerealiseerd wordt 
- bewoners van de woningen aan de Arnhemseweg die geluidsbelasting ervaren kunnen in contact treden 
met Rijkswaterstaat betreffende isolatie etc. die aan deze mensen een brief heeft gestuurd; de gemeente 
houdt hierin de vinger aan de pols;  
- op Roodwilligen 1 zit het projectbureau Arnhemseweg waar inwoners terecht kunnen met vragen 
- er wordt gewerkt aan de klachten over de bebording, die staan niet op handige plekken 
- de schop in de grond “op weg naar Zevenaar” komt in Hengelder op een prominente plek te staan 
 
 
 
11. Stand van zaken duurzaamheid 
 
Vanwege de importantie en impact van het thema duurzaamheid staat dit onderwerp als terugkerend 
onderdeel op de agenda. De portefeuillehouder informeert  de commissie op hoofdlijn over de 
ontwikkelingen, voor de commissie is er gelegenheid tot het stellen van vragen en het voeren van 
onderling overleg. 
 
Wethouder Koers doet de volgende mededelingen: 
- dinsdagavond 19 maart is er een informatieve raadsbijeenkomst over de warmtevisie 
 
De VVD vraagt naar de duurzaamheidsparagraaf in de voorstellen (motie 7 november 2018) . Wethouder 
Koers laat weten dat de duurzaamheidsparagraaf inmiddels in alle raads voorstellen is opgenomen. 
 
 
 
12. Rondvraag 
 
De fracties stellen vragen over: 
- internet in het buitengebied (CDA) 
- huisvesting van arbeidsmigranten en het ontwikkelingen van beleid hierin  (CDA, PvdA,Sociaal 
Zevenaar) 
- de brief van de Dorpsraad Lathum waarin zorgen worden geuit over de grote windturbines  in Duiven 
(uitstoot AVR richting Lathum) (PvdA)  
- stand van zaken afvalinzameling/het halen van de VANG-doelstelling (PvdA) 
- de duurzaamheidsmap in het raadsinformatiesysteem in iBabs (D66) 
- snelheidsbeperking Babberichseweg (D66) 
- verplaatsen milieustraat naar Loerbeek (D66)  
- krantenartikel Gelderlander inzake de RPW (Sociaal Zevenaar); deze vraag hoort bij de commissie 
Middelen thuis 
 
College 
Het college doet de volgende toezeggingen:  
- het college houdt de commissie op de hoogte van de ontwikkelingen ten aanzien van de huisvesting 
arbeidsmigranten (initiatiefnemer Barthen)  en zal kijken hoe dit in de commissie b esproken gaat worden 
(wethouder Winters) 
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- de commissie zal meegenomen worden in de stand van zaken ten aanzien van de windmolens Duiven; in 
een later tijdstip kan zienswijze ingediend worden (wethouder Koers) 
- nagegaan zal worden of de duurzaamheidsmap inmiddels in iBabs is opgenomen (wethouder Koers) 
- er komt een raadsinformatiebrief over de snelheidsbeperking Babberichseweg waarin ook de relatie tot 
de proef in Gorssel wordt gelegd en de raad ook geïnformeerd wordt over de MER (ontsluiting)  van het 
Gelders Eiland.  
 
13. Punten van orde commissie 
 
De leden van de commissie kunnen agendaverzoeken aan de commissie voorleggen.Er zijn geen punten 
van orde aangedragen. 
 
 
14. Mededelingen portefeuillehouders (college) 
 
Wethouder Koers doet enkele mededelingen over: 
- de stand van zaken Eltensebrug; zodra begin april de onderdelen van de brug binnen zijn, zal de brug 
weer worden opengesteld 
- de luierinzameling (motie D66) en het overleg met de ARN; de luiers moeten dan wel naar ARN gebracht 
worden en er komt dan ook een voorstel naar de raad over demeerkosten van het transport naar de ARN. 
De gemeente Montferland moet ook hierin meegenomen worden. De commissie zal worden 
meegenomen zodra er meer bekend is. 
 
 
15. Sluiting 
 
De voorzitter sluit onder dankzegging de vergadering om 21.30 uur. 
 
 


